

ENATO TOHO EXAMINATION REQUIREMENTS

Examinations in TOHO by ENATO consist of three parts:

A: Toho Iai katas of own choice selected among the final 15 Aikido Toho Iai kata forms (Nishio Sensei 2001~).

B: Ken Tai Ken and Ken Tai Jo representation(s) of one or more of the katas shown in A)

C: Toho Iai kata(s) appointed by the grading jury at the examination

The number of applications to be shown in A, B, and C parts for each grade is shown in the below table:

Dan Grade	A	B	C	Years	Examination Fee
1	3	1	1		50 Euro
2	3	2	2	1 year since 1st. dan	60 Euro
3	3	3	3	2 years since 2nd.dan	70 Euro
4	4	4	3	3 years since 3rd. dan	80 Euro
5	5	5	3	5 years since 4th. dan	90 Euro

Example: A 2nd dan applicant must show 3 Toho Iai katas of own choice selected among the 15 base katas. 2 of these katas must furthermore be shown as Ken Tai Ken and Ken Tai Jo representations. Finally the jury will ask the applicant to show two designated Toho Iai katas from among the 15 base katas. Furthermore the 2nd. dan applicant can earliest take examination 1 year after 1st dan examination.

ENATO TOHO EXAMINATION REQUIREMENTS

Deutsch:

TOHO-Prüfungen der ENATO bestehen aus drei Teilen:

A: Toho Iai Katas nach eigener Wahl aus der Reihe der 15 abschliessenden Aikido Toho Iai Formen von Nishio Sensei (Basisformen, Dänemark 2001)

B: Ken tai Ken und Ken tai Jo Anwendungen zu einer oder mehreren der unter A gezeigten Katas

C: Toho Iai Katas nach Massgabe der Prüfungskommission (Prüfer bei der aktuellen Prüfung)

Die jeweils zu demonstrierende Anzahl an Katas und Anwendungen geht aus der folgenden Tabelle hervor:

Dan Grad	A	B	C	Wartezeit	Prüfungsgebühr
1	3	1	1		50 Euro
2	3	2	2	1 seit 1. Dan	60 Euro
3	3	3	3	2 Jahre seit 2. Dan	70 Euro
4	4	4	3	3 Jahre seit 3. Dan	80 Euro
5	5	5	3	5 Jahre seit 4. Dan	90 Euro

Beispiel: Ein Anwärter zum 2. Dan muss 3 Toho Iai Katas nach eigener Wahl vorführen. Diese müssen aus den 15 Basisformen ausgewählt sein. Zu 2 dieser Katas müssen zudem Ken tai Ken und Ken tai Jo Anwendungen gezeigt werden. Abschliessend wird die Prüfungskommission den Anwärter auffordern 2 weitere Katas aus der Reihe der 15 Basisformen zu demonstrieren. Darüber hinaus muss mindestens ein Jahr seit der Prüfung zum 1. Dan verstrichen sein.

Übersetzung für DAR durch Peter Duwe, 20. Aug. 2013